

About Brisbane – Visitors tips

[À propos de Brisbane – Conseils pour les visiteurs](#)

As the third most populous and one of the fastest-growing cities in Australia, Brisbane has been recognised as one of the top 10 Asian Cities of the Future. With a global outlook, exceptional industry strengths and a new world city edge, Brisbane is an enterprising and energised city that magically retains a friendly, relaxed lifestyle suited to its wonderful climate and stunning natural landscapes. Here is some key information to help you prepare for and to navigate the city when you attend the ICA Congress in August.

AIRPORT– Getting to and from the Airport is easy, though you should check with your hotel to see if an airport transfer is included. The Airtrain service will take you from the domestic or international terminal to Brisbane city stations in under 30 minutes. Running at 15 to 30-minute intervals daily from 6am to 10pm, the cost is \$15.50 for a single or \$29 for a return (10% discount online www.airtrain.com.au). [Coactrans Australia](#) offers a bus service which meets all flights and offers a door-to-door service to major accommodation. Taxi ranks are also conveniently located at the northern end of Arrivals on Level 2. Taxis to the city cost approximately \$50 and take 30 minutes.

BRISBANE CONVENTION & EXHIBITION CENTRE – The BCEC is located at South Bank, in the heart of Brisbane, surrounded by a huge range of diverse attractions, including shopping strips and dining precincts, rainforest walks, symphony orchestras, state opera companies, performing arts theatres, and exhibitions at Australia's most celebrated Gallery of Modern Art. South Bank also has the only sand and swimming beach in the heart of an Australian city.

DISABLED SERVICES – All public areas of the BCEC can be accessed by wheelchair and there are disabled car parking spaces available. There is a variety of services available to help those with a disability, with more information available at [nican](#) and [Australia For All](#).

EMERGENCIES – Brisbane is generally a safe destination, however as with all travel at home or away, you should take the same precautions with your personal safety and possessions. The emergency number for police, ambulance and/or fire brigade is 000.

TRANSPORT – There are *two free bus loops* in Brisbane. One takes you around Brisbane's city, while the other is a link between Spring Hill and Brisbane city. To find out where you can catch these, visit <http://translink.com.au/travel-information/services-and-timetables/buses/free-loop>. To use all other forms of public transport, you can purchase paper tickets at train stations and on board almost all buses and ferries. For discounts, check out the [Go card](#) if you plan on using public transport regularly. There are two train stations a five-minute walk from the BCEC. South Bank Station can be accessed from Tribune Street and South Brisbane Railway Station is adjacent to the Centre in Grey Street. Four lines go directly through these stations including the train from the airport. South Bank is also serviced by two bus stations – the Cultural Centre Station on Melbourne Street and the South Bank Busway Station on the corner of Colchester and Tribune streets. Ferries will also take you around. The closest CityCat terminal to the Congress venue is located outside the riverside restaurants on the riverside promenade, a 10-minute walk from the BCEC. Check [TRANSLink](#) for bus, ferry and train details.

WEATHER – Brisbane has a very warm climate and although the Congress is in the middle of the Australian winter, you will be dining alfresco and enjoying the outdoors. Average monthly temperatures range from minimum 10.0 °C to maximum 21.7°C with 8.4 hours of sunshine a day.

À propos de Brisbane – Conseils pour les visiteurs

En tant que la troisième ville la plus peuplée et une des villes à la croissance la plus rapide en Australie, Brisbane est reconnue comme l'une des 10 premières villes asiatiques du futur. Ayant une perspective mondiale, une force exceptionnelle dans l'industrie et des caractéristiques d'une nouvelle ville internationale, Brisbane est une ville entreprenante et dynamique qui garde, par magie, un mode de vie sympathique et décontracté convenant à son climat et ses superbes paysages naturels. Voici quelques informations clés pour vous aider à vous préparer et naviguer la ville lors du Congrès international des archives en août.

AÉROPORT – Se rendre et revenir de l'aéroport est facile, cependant, vérifiez avec votre hôtel si un transfert de l'aéroport est inclus. Le service Airtrain vous prend du terminal domestique ou international aux gares de Brisbane en moins de 30 minutes. Le service opère toutes les 15 à 30 minutes tous les jours entre 6 et 22 heures. Un billet simple coûte \$15.50, un aller-retour \$29 (une ristourne de 10% est offerte si vous achetez en ligne www.airtrain.com.au). [Coachtrans Australia](#) offre un service d'autobus qui accueille tous les vols et offre un service de porte-à-porte pour les principaux hébergements. Des stations de taxi sont situées à l'extrémité nord des Arrivées au niveau 2. Des taxis à destination de la ville coûtent environ \$50 et prennent 30 minutes.

BRISBANE CONVENTION & EXHIBITION CENTRE – Le BCEC est situé dans la rive sud, au cœur de Brisbane, entouré d'un grand choix d'attractions, y compris des tours dans les magasins et restaurants, des marches dans la forêt tropicale, les orchestres symphoniques, les compagnies d'opéra, les théâtres des arts du spectacle et des expositions à la Galerie d'art moderne la plus célèbre en Australie. La seule plage de sable où l'on peut se baigner se trouve sur la rive sud (South Bank) au cœur de la ville australienne.

SERVICES POUR HANDICAPÉS – Toutes les zones publiques du BCEC sont accessibles en fauteuil roulant et des places de parking réservées aux handicapés sont disponibles. Il existe plusieurs services disponibles pour les handicapés. Pour plus d'informations, visitez [nican](#) et [Australia For All](#).

URGENCES – Brisbane est en général une destination sûre, cependant, comme avec tout voyage chez vous ou à l'étranger, veuillez prendre les mêmes précautions pour votre propre sécurité et vos biens. Le numéro d'urgence pour la police, une ambulance et/ou les pompiers est le 000.

TRANSPORT – Il existe *deux boucles de bus gratuites* à Brisbane. L'une vous emmène autour de la ville de Brisbane, l'autre est un lien entre Spring Hill et la ville de Brisbane. Pour savoir d'où prendre ces bus, visitez <http://translink.com.au/travel-information/services-and-timetables/buses/free-loop>. Pour tous les autres moyens de transport public, vous pouvez acheter des billets papier aux gares et à bord de la plupart des bus et ferries. Pour les ristournes, jetez un coup d'œil à la [Go card](#) si vous comptez utiliser les transports publics régulièrement.

Il existe deux gares de train à 5 minutes à pied du BCEC. La South Bank Station peut être accédée de Tribune Street et la South Brisbane Railway Station est à côté du Centre dans Grey Street. Quatre lignes passent directement via ces gares y compris la ligne de l'aéroport. South Bank comprend également deux gares routières – la Cultural Centre Station dans Melbourne Street et la South Bank Busway Station au coin de Colchester Street et Tribune Street. Vous pouvez également circuler en ferry. Le terminal CityCat le plus proche du lieu du Congrès est situé à l'extérieur des restaurants qui sont au bord de la rivière, 10 minutes à pied du BCEC. Visitez [TRANSLink](#) pour toutes les informations sur les bus, ferries et trains.

MÉTÉO – Brisbane jouit d'un climat chaud et bien que le Congrès ait lieu en hiver, vous dînerez en plein air et profiterez de l'extérieur. Les températures mensuelles moyennes vont de 10,0 °C à 21,7°C avec 8,4 heures de soleil par jour.